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	الخلاصة

       تضمنت هذه الدراسة تقسيم الافراخ البالغ عددها 150 فرخا على  ثلاث مجاميع متساوية الاولى G1 والثانية G2 والثالثةG3  وغذيت هذه المجاميع على عليقة واحدة. تم استخدام  لقاح ضد داء الاكريات (تجاري) في G1 ومقارنة نتائج التلقيح مع مجموعة G2 اذ تم استخدام مضاد داء الاكريات. كما قورنت نتائج المجموعتين بالمجموعة G3 التي عدت مجموعة سيطرة وقد تم اعتماد عدة مقاييس لتحديد اي المعاملات افضل بعد اختبار التحدي بتعريض الافراخ لجرعة حقلية مقدارها 50000 كيس بيضة لانواع من الايميريا واشتملت هذه المقاييس على العلامات السريرية، الآفة العيانية ،الهلاكات،  عد أكياس البيض في الفرشة، الزيادة الوزنية، كفاءة التحويل الغذائي مع حساب حجم خلايا الدم الحمر المرصوصة.

     اظهرت نتائج هذه الدراسة ان المجموعة المعطاة لقاح الكوكسيديا الحي G1 اظهرت اقل معدلا للهلاكات والافة العيانية واعداد اكياس البيض في الفرشة وتفوقا في معدل الزيادة الوزنية الاسبوعية مقارنة بالمجموعة المعطاة مضاد الكوكسيديا G2 ومجموعة السيطرة G3، ولم توجد فروقات في كفاءة التحويل الغذائي واستهلاك العلف .
       نستنتج من هذه الدراسة  ان لقاح الكوكسيدياالحي يفضل  استعماله كبديل لمضادات الكوكسيديا الوقائية في فروج اللحم  اذ اثبت كفاءة جيدة في حماية الأفراخ من الإصابة التجريبية. 
Summary
      A totally of 150 broiler birds was divided equally into three groups: G1, G2 andG3, G1 received anticoccidial vaccine and G2 received Salinomycin and the G3 considered as a control group. Several parameters had been carried out to determine which treatment is    more affection these parameters are: clinical sing, gross Lesions, mortalities, Oocyst No. in Litter, weight gain, feed consumption, feed conversion ration and packed cell volume. All groups were challenged with 50000 Oocysts at 21 days of age.                                                          

    The results of the experiment revealed that the group vaccinated with anticoccidial vaccine showed the less No. of mortality, the lees No. of clinical sings and gross lesions less No. the less No.  of Oocyst in litter and high weekly weight gain in comparison with the group that received Salinomycin in the feed and the control group. However, No significant was observed in feed conversion ration and feed consumption.                        .                                                                                     
      In this present study, we concluded that the live anticoccidial vaccine could be used as alternative for anticoccidial drugs as prophylaxis in broilers infected experimentally with Eimeria.                                                                                                                                                                                                                                                
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